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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 1. června 2023 

UKPF/308844/2023 

Zápis z 3. zasedání Ekonomické komise Akademického senátu Právnické fakulty UK 

konaného dne 1. června 2023 od 12:00 hod. 

Přítomni:  Brída, Čech, Chmela, Milichovský, Nedzbala, Říha, Sedláček, Sobotka, 

Omluveni:  Hurychová, Linzer, Malý, Tomášek, Wenkeová 

Hosté:  Boháč, Fialová, Hájek, Sojka 

Předseda komise kol. dr. Sedláček přivítal všechny přítomné, potvrdil usnášeníschopnost komise a 

představil program zasedání. 

Program: 

1. Úvod 

2. Rozpočet PF UK pro rok 2023 

3. Různé 

1. Úvod 

Kol. dr. Sedláček v úvodu představil jednotlivé body programu a vyzval k případným připomínkám 

k němu. Žádné připomínky k programu nebyly vzneseny. Následně informoval, že rozeslaný materiál 

byl již projednán na kolegiu děkana dne 22. května 2023. Dále také uvedl, že doc. Sejkora z osobních 

důvodů rezignoval na členství v komisi. Jeho rezignaci přijal a uzavřel, že současný počet členů 

ekonomické komise není potřeba rozšiřovat. Informoval, že na zasedání ekonomické komise AS UK 

došlo k projednání návrhu Principů pro rozdělování příspěvků a dotací pro rok 2024. Poděkoval za 

vyjádření se k tomuto návrhu děkanovi prof. Boháčovi. Diskuse ohledně návrhu budou probíhat nadále 

a tento návrh bude následně schvalován v červnu na zasedání AS UK. Dále poděkoval kol. dr. Říhovi, 

kol. Linzerovi a kol. Čechovi za vznášení podmětných připomínek k návrhu na zasedání ekonomické 

komise AS UK. Konečně poděkoval děkanovi prof. Boháčovi za nové nastavení mezd, které proběhlo 

od počátku května t. r. u akademických a neakademických pracovníků, přičemž se mzdy u všech zvýšily. 

To hodnotí jako pozitivní krok vedení fakulty k zajištění odpovídajících odměn na PF UK.  

2. Rozpočet PF UK pro rok 2023 

Kol. dr. Sedláček na úvod tohoto bodu informoval o rozeslání materiálu, který zpracoval Bc. Hájek a 

Ing. Schmidtová. Poděkoval za zpracování rozpočtu PF UK pro rok 2023 a ocenil přehlednost 
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zpracovaného materiálu. Následně kol. dr. Sedláček předal slovo Bc. Hájkovi, který představil 

rozpočet pro rok 2023. Současný předkládaný rozpočet je oproti předchozímu přebytkovému rozpočtu 

vyrovnaný. Upozornil, že v zaslaném materiálu byly opomenuty 2 položky, a to intranet ve výši 300 000 

Kč a položka na opravy místností, která bude navýšena o 100 000 Kč. V součtu jsou to položky za 

400 000 Kč. Z důvodu navýšení položky na opravy byly sníženy mzdové náklady. Při tvorbě rozpočtu 

bylo usilováno o zapracování veškerých požadavků od jednotlivých kateder a jiných pracovišť. 

Postupně byla probrána nákladová a výnosová část rozpočtu. Kol. dr. Říha v rámci diskuse vznesl dotaz 

ohledně nakupování tubusů i červené barvy. Prof. Boháč uvedl, že pokud není rozdíl v nákupní ceně, 

tak se mohou nakupovat i červené tubusy. Dále Bc. Hájek okomentoval položku kancelářských potřeb 

a informoval, že položka provoz osobních aut se v rozpočtu každý rok snižuje. Ohledně položky 

spotřeba energie paní Fialová uvedla, že nová kotelna běžela letos již obstojně. Spotřeba bude 

především záviset na počasí a informovala, že plyn je letos o 56 % dražší oproti předchozímu roku. Plyn 

je do konce roku vysoutěžen rektorátem na burze. Kol. dr. Sedláček se dotazoval, jak se do těchto 

nákladů promítá přeúčtování nájemců. Paní Fialová uvedla, že částka je již o toto ponížená. Kol. dr. 

Sobotka se dotazoval, na jak dlouho je vysoutěžen plyn na burze. Paní Fialová uvedla, že plyn je 

vysoutěžen do konce letošního roku. Následně Bc. Hájek ohledně položky oprav informoval, že položka 

oprava místností a prostorů byla navýšena na 2 300 000 Kč. Dále ve spolupráci s panem děkanem byl 

sestaven seznam kanceláří, kterých by se opravy měly týkat. Do konce roku to představuje zhruba 15 

kanceláří. Ohledně cestovného uvedl, že je rozděleno na tuzemskou a zahraniční část a stejně tak 

stravné. Prof. Boháč uvedl, že podstatnou část vždy tvoří program Cooperatio. Předpokládá se, že 

pokud tyto položky nebudou vyčerpány v programu Cooperatio, tak budou použity na odměny, stejně 

jako v minulých letech. V rámci položky náklady na reprezentaci kol. dr. Sedláček ocenil přerozdělení 

finančních prostředků podle úvazků jednotlivých kateder. Prof. Boháč uvedl, že v minulosti měla každá 

katedra 5 000 Kč na občerstvení. Současné částky se pohybují od 2 700 Kč až do 31 200 Kč. Byla také 

přidána položka, která je vyčleněna na UZ pro pracovníky. Mezi těmito 2 položkami může katedra 

libovolně převádět prostředky. Dále ohledně položky ostatní služby Bc. Hájek informoval, že největší 

část tvoří revize a kontroly. Okomentoval také uhrazené veřejné zakázky. Uvedl, že letos práce na 

radiátorech probíhat nebudou, protože výběrové řízení se muselo ukončit z důvodů nerespektování 

zadávací dokumentaci uchazeči. Práce se proto budou realizovat až v létě roku 2024. V rámci diskuse 

se kol. dr. Sobotka dotazoval na důvod nárůstu poplatků za přijímací řízení. Prof. Boháč uvedl, že 

platba je vyšší z důvodu proplácení celého jednoho SCIO testu pro uchazeče. Kol. dr. Říha informoval, 

že dříve se proplácelo pouze přijímací řízení u CŽV a nyní se proplácí i SCIO testy. Prof. Boháč toto 

považuje za správné, jelikož uchazeči platí poplatek za přijímací řízení a na základě toho mohou 

zadarmo na jeden termín, který proplatí fakulta. Kol. dr. Sedláček se dotazoval na položku právní 

služby v oblasti pracovního práva. Prof. Boháč informoval, že fakulta využívá externí právní kancelář. 

Je to především z důvodu odpovědnosti, například u veřejných zakázek. Dále kol. dr. Říha informoval 

ohledně platformy „Nenech to být“, že byla dojednána licence pro celou univerzitu. Prof. Boháč dodal, 

že univerzita licence centrálně nakoupí a následně poskytne fakultám. Tento krok bude znamenat 

ušetření finančních prostředků pro fakultu. Následně Bc. Hájek okomentoval položku mzdové náklady. 

Prof. Boháč v rámci diskuse informoval, že se nadále usiluje o zvyšování grantových prostředků, které 

jsou oproti ostatním fakultám stále nízké. Za posledních 10 let se tyto prostředky navýšily na 9,3 % a 

doufá, že tyto prostředky porostou i nadále. Ohledně položky stipendia prof. Boháč uvedl, že poprvé 

byl vytvořen přehled veškerých stipendijních důvodů podle stipendijního řádu a pravidel pro přiznávání 

stipendií. Každému důvodu byla narozpočtována položka. V rámci zahraničních stipendií bylo minulý 

rok vyplaceno zhruba 900 000 Kč. Letos tato částka mimořádně činí 2 600 000 Kč. Dále je do stipendií 

zakomponována částka zhruba 600 000 Kč na podporu projektů v rámci grantové soutěže, která příští 

rok nadále poroste. Jsou tím zároveň nastaveny limity na vyplácení jednotlivých stipendií. Tento přehled 

bude sloužit také ke kontrole, když se bude rozhodovat o finančních prostředcích na stipendia. 

Umožňuje to lepší přehled pro rozdělování jednotlivých stipendií. Přehled je vytvořen primárně podle 
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loňského roku a jednotlivých požadavků kateder. Katedry byly vyzvány k zaslání požadavků ohledně 

stipendií, aby se předešlo nedostatku financí pro stipendia. Dále uvedl, že rozpočet je naplánovaný jako 

přebytkový, ale do budoucna paradoxně doufá, že příjmy budou klesat. Snížení příjmů bude znamenat, 

že studenti dokončují studium ve standartní době. To bude mít za následek vylepšení graduation rate, 

což přinese více financí do rozpočtu. Kol. Čech se dotazoval ohledně politiky rozpouštění zůstatku 

rozpočtu z důvodu inflace. Prof. Boháč uvedl, že je momentálně zdrženlivý k rozpočtu, protože se neví, 

jak dopadne reforma doktorského studia. V momentě, kdy by proběhla reforma doktorského studia a 

fakulta by nedostala žádné finance od univerzity a státu na současné doktorandy, tak tyto prostředky 

navíc budou potřeba. Do doby, dokud nebude provedena reforma se bude držet tato politika ohledně 

rozpočtu. Počítá se zachováním současné výše prospěchových stipendií. Dále se kol. Čech dotazoval 

kde jsou peníze uchovávány. Prof. Boháč informoval, že peníze jsou uloženy na termínovaných účtech 

se zhodnocením zhruba 6,4 %. Dále Bc. Hájek okomentoval využití sociálního fondu. Prostředky jsou 

používány především na penzijní připojištění a životní pojištění. Prof. Boháč doplnil, že v rámci 

vládního konsolidačního balíčku se sníží procento tvorby sociálního fondu na vysokých školách ze 2 % 

na 1 %. Z tohoto fondu se podporuje spoření zaměstnanců na stáří. Tento sociální fond využívá zhruba 

polovina zaměstnanců. Ohledně položky jiné provozní náklady Bc. Hájek zmínil neopomenutelnou 

položku pojištění budovy. U položky drobný a hmotný majetek prof. Boháč uvedl, že tato položka již 

počítá s nábytkem do „chill out zóny“. Dále Bc. Hájek uvedl, že do vnitrouniverzitních nákladů byl 

zahrnut opomenutý intranet ve výši 300 000 Kč. Následně okomentoval položku doplňková činnost, 

kterou představují především položky jako jsou Vánoční koncert, předvánoční setkání zaměstnanců a 

letní školy. Tímto zakončil nákladovou část rozpočtu a diskuse se přesunula k výnosové části. Na úvod 

představil Bc. Hájek jednotlivé příjmy. Kol. dr. Říha se dotazoval na konkrétní výši příjmů z LLM. 

Prof. Boháč uvedl, že program rámcově vydělává, ale přesná částka se momentálně neví. Kol. dr. 

Sedláček poděkoval za představení rozpočtu a vyzval k dodatečné diskusi. Kol. Čech se v rámci diskuse 

dotazoval na průběh schvalování rozpočtu. Prof. Boháč vysvětlil, že rozpočet nelze schválit dříve, než 

univerzita dostane od MŠMT přesný údaj o financích. V minulosti se rozpočet stíhal schvalovat již v 

květnu, letos bylo rozpočtu věnováno větší úsilí, především kvůli mzdám. Z tohoto důvodu se letos 

schvaluje rozpočet až v červnu. Například rekonstrukce se tak mohou provádět až po schválení rozpočtu. 

Kol. Čech se dále dotazoval, zda se v rámci rekonstrukce budovy myslí i na dotace od hlavního města 

Prahy a zda se tato žádost bude podávat. Prof. Boháč uvedl, že fakulta se snaží získat prostředky všude 

kde je to jen možné. Momentálně probíhá projektová dokumentace a je nastaveno určité nacenění 

rekonstrukce. Určitá část se bude financovat z dotace, ale je tam také spoluúčast, kterou se bude fakulta 

snažit zaplatit z jiných projektových financí. Proto se o rekonstrukci budovy vytváří takové PR, aby se 

o tom dozvědělo co nejvíce lidí. Kol. dr. Sedláček se závěrem diskuse dotazoval na rozpočtové priority 

pro rok 2023. Prof. Boháč uvedl, že hlavní priority jsou udržet vyrovnaný rozpočet, ideálně přebytkový, 

navýšení mzdových prostředků a navyšování grantových prostředků. Kol. dr. Sedláček informoval, že 

rozpočet se dále bude schvalovat na červnovém zasedání akademického senátu. 

Usnesení č. 3/1  

„Ekonomická komise AS PF UK doporučuje AS PF UK schválit rozpočet pro rok 2023.“ 

(6 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

3. Různé 

Kol. dr. Sedláček uvedl tento bod a otevřel rozpravu, ve které se kol. dr. Říha dotazoval na strategický 

výhled, jak akcelerovat příjmy do budoucna. Prof. Boháč uvedl, že je nutné se zlepšit v rámci grantů a 

projektů. Dále vidí ještě potenciál v kurzech juridika a LLM. Cílem je, aby učitelé tyto kurzy vyučovali 



 

Stránka 4 z 4 

 

na fakultě, která by z toho měla prospěch. Dále ohledně zvýšení počtu přijímaných studentů v rámci 

populační krize uvedl, že by měl rozhodovat stát ohledně počtu přijímaných studentů, a ne samotná 

fakulta. Pokud stát bude požadovat zvýšení počtu přijímaných studentů, tak fakulta bude požadovat 

zároveň zvýšení poskytovaných finančních prostředků. Diskutují se také další studijní programy a 

programy pro zahraniční studenty. Tyto projekty mohou však vynést pouze miliony. Kol. Čech vidí 

velký potenciál v otevírání nových kurzů, jako je například kurz pro přípravu na zkoušku insolvenčního 

správce. Další možnost úspory zmiňuje možné vyjednávání se SCIO. Prof. Boháč informoval, že tyto 

jednání se již vedly v minulosti a bude v nich nadále pokračováno společně s proděkankou. Bc. Hájek 

následně poděkoval kolegům z administrativy za vypracování rozpočtu. 

 

Kol. dr. Sedláček závěrem celého zasedání připomněl, že další zasedání ekonomické komise se bude 

konat na podzim, přičemž konkrétní plány zasedání sdělí do konce června 2023. Následně poděkoval 

všem přítomným za účast a zasedání ukončil. 

 

 

Zapsal: Míka 

Schválil: Sedláček 


